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Protokół Nr 17/2012 
z  posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Handlu i Usług  Rady Gminy Ryjewo  z dnia 24 kwietnia 2012 roku. 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 
 

1. Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy  
2. Pan Kazimierz Zima –Przewodniczący Rady Gminy Ryjewo 
3. Pani Małgorzata Zdunek –Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies –Inspektor ds. Obsługi Rady Gminy  
5. Pan Roman Król- Kierownik Zakładu Budżetowego „Pomezania” 

 
 Przewodniczący Komisji, przywitał zebranych i przedstawił tematykę posiedzenia.   

 
Tematyka posiedzenia: 
 
1. Działania na rzecz utrzymania czystości w gminie. 
2. Zagospodarowanie i rekultywacja wysypiska odpadów w Jałowcu.  
3. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
4. Sprawy bieżące. 

 
Ad.1. Działania na rzecz utrzymania czystości w gminie. 
 
Pan Roman Król: Zakład Budżetowy „Pomezania” w Ryjewie w ramach utrzymania porządku i 
czystości w 2011 roku wywiózł do Zakładu Utylizacji Odpadów w Gilwie Małej: 

-   367,60 ton zmieszanych odpadów komunalnych; 
-    30,40 ton odpadów z tworzyw sztucznych; 
-    29,20 ton odpadów szklanych; 
-      1,90 ton papieru i makulatury; 
-      2,00 ton odpadów wielkogabarytowych; 
-      0,80 ton zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego. 

Dla porównania w I kwartale 2012 roku zebrano i wywieziono: 
-   110,24 ton zmieszanych odpadów komunalnych; 
-     16,00 ton odpadów z ulic i placów; 
-       6,10 ton odpadów z tworzyw sztucznych; 
-       7,48 ton opakowań szklanych. 

Na dzień 31 grudnia Zakład Budżetowy „Pomezania” miał zawarte 984 umowy na odbiór i wywóz 
odpadów. W I kwartale br. umowy wypowiedziało 12 osób, a nowe umowy zawarło 16.  
 
Przewodniczący Komisji: W I kwartale br. widać, że ilość wyrzucanych śmieci komunalnych jest 
bardzo duża w porównaniu do roku 2011, natomiast ilość śmieci segregowanych  bardzo mała? 
 
Pan Roman Król: W dużej mierze związane jest to z porą roku. W okresie zimowym bardzo mało 
jest śmieci segregowanych. Największa ilość jest zawsze w okresie wiosenno – jesiennym.  
 
Przewodniczący Komisji:   Na górnym terenie, Starostwo Powiatowe zorganizowało sprzątanie 
poboczy. Pobocza te sprzątane były przez więźniów. Niestety pozostawione zostały worki ze 
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śmieciami, które teraz rozrywane są przez psy i na nowo robi się bałagan. Kto jest odpowiedzialny 
za ich sprzątnięcie?  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Zakład Budżetowy „Pomezania” przy okazji wywozu śmieci do 
Gilwy zabierze te worki ale oczywiście powinien to sprzątnąć zarządca drogi czyli Starostwo 
Powiatowe.       
 
Przewodniczący Komisji:  Otrzymaliśmy projekt likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania”? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: W związku z wprowadzeniem nowej ustawy dotyczącej gospodarki 
nieczystościami, konieczne będzie przeprowadzenie w najbliższych miesiącach procedury 
likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania”. Związane jest to z faktem, iż nowa ustawa 
wprowadza szczegółowe zapisy dotyczące firm, mogących zajmować się wywozem nieczystości 
stałych, których niestety nie spełnia Zakład Budżetowy. W związku z tym funkcjonowanie Zakładu 
w takiej postaci jaka jest teraz jest zbędne. Zakład w momencie wejścia w życie wszystkich 
przepisów  nie będzie mógł zajmować się wywozem nieczystości stałych.  Problem będzie z 
pracownikami fizycznymi, którzy zajmowali się wywozem nieczystości. Chcielibyśmy by 
pracownicy ci znaleźli zatrudnienie w firmie, która w przyszłości będzie na naszym terenem 
zajmowała się nieczystościami. Z uwagi na fakt iż wprowadzenie nowych przepisów nie jest proste 
postanowiliśmy w tej sprawie współpracować z wszystkimi gminami z terenu naszego powiatu. 
Doszliśmy do porozumienia by wprowadzeniem tej ustawy zając się wspólnie i wspólnie napisać 
przetarg na wyłonienie firmy, która zajmie się odbiorem nieczystości stałych z naszego terenu. 
Ustawa ta nakłada jednak na samorządy konieczność rozliczania wywożonych nieczystości i 
obciążania kosztami ich wywozu mieszkańców. Tak naprawdę to cała papierkowa  praca pozostanie 
w Urzędzie Gminy z tym, że Gmina będzie zamiast faktur, obciążać mieszkańców tzw. podatkiem 
śmieciowym. Na pewno w związku z tym wzrosną kwoty odpłatności za wywożone śmieci. Przede 
wszystkim, wszyscy mieszkańcy będą korzystali z usług firmy, która wygra przetarg i nie będzie 
tak, że ktoś nie będzie miał podpisanej umowy, bo każdy zgodnie z ustawą, obligatoryjnie będzie 
obciążany za wywóz nieczystości stałych. Na dzień dzisiejszy nie wiemy, czy obciążenie to będzie 
liczone od osób zameldowanych w danym gospodarstwie czy też może od ilości zużytej wody bo 
takie możliwości daje nam ustawa.  
 
Przewodniczący Komisji:  Co będzie z innymi pracami, które wykonywane były przez Zakład? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Jest wstępna propozycja by przekształcić Zakład Budżetowy w 
wydział Urzędu Gminy. Wydział ten zajmowałby się wszystkimi dotychczasowymi zadaniami 
Zakładu. Pracownicy w większości zostali by przeniesieni do Urzędu Gminy, gdyż nadal trzeba 
będzie wykonywać dotychczasowe zajęcia.  
 
Ad.2. Zagospodarowanie i rekultywacja wysypiska odpadów w Jałowcu.  
 
Pan Roman Król: W ramach monitoringu zamkniętego wysypiska odpadów stałych w Jałowcu 
zostały wykonane pomiary i badania wód oraz gazu składowiskowego przy wykorzystaniu 3 szt. 
piezometrów zamontowanych na terenie składowiska. Wyniki pomiarów wskazały śladowe ilości 
gazu składowiskowego, a badania wody na poprawę jakości w porównaniu z rokiem 2012 co jest 
dobrym prognostykiem przed dalszymi działaniami w ramach rekultywacji składowiska.   
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Ad.3. Projekty uchwał. 
 
- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie  nieruchomości niezabudowanych  
położonych w miejscowości Barcice  oraz Benowo stanowiących  własność Gminy Ryjewo 
przedstawił Wójt Gminy Józef Gutowski.  
 
Radny Jan Koczara: Działki w Barcicach są usytuowane w bardzo atrakcyjnym miejscu więc 
może należałoby je zostawić w zasobie Gminy i w przyszłości pomyśleć o wybudowaniu tam 
świetlicy wiejskiej? 
 
Przewodniczący Komisji:  Może faktycznie na razie zostawić te działki w Barcicach a jak nie będą 
przydatne to wtedy można pomyśleć o sprzedaży. 
 
Radni zaproponowali wykreślenie z uchwały działek położonych w miejscowości Barcice. 
 
-  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie ( w drodze kolejnych umów 
dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat, 
przedstawił Pan Józef Gutowski: uchwała dotyczy nieruchomości położonych w Ryjewie oraz 
Barcicach zazwyczaj przydomowych ogródków i działek pod budynkami gospodarczymi.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
- Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 
Kwidzyńskiemu na realizację zadania pn. ,,Rehabilitacja społeczna osób niepełnosprawnych” 
przedstawił Pan Józef Gutowski: Uchwała ta dotyczy dofinansowania rehabilitacji dzieci 
niepełnosprawnych z terenu naszej Gminy. Jest to opłata dokonywana jednorazowo w danym roku. 
Z rehabilitacji korzysta 10 dzieci z terenu naszej Gminy. Dotychczas finansowaliśmy to na 
podstawie wystawionej faktury poprzez zakład rehabilitacji ale z uwagi na zmianę przepisów należy 
od tego roku przekazywać to organowi prowadzącemu w formie pomocy finansowej.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 
grudnia 2011  roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012 przedstawiła Pani Małgorzata 
Zdunek: Zmiany dotyczą rozliczenia subwencji, które wpłynęło do Urzędu Gminy. Niestety 
wysokość subwencji oświatowej została zmniejszona o 106 tyś. zł. W związku z tym 
wprowadziliśmy zmiany w budżecie dotyczące zmniejszenia wydatków w dziale administracja 
publiczna o 54 tyś. zł, zmiany te dotyczą zmniejszenia zakupu materiałów biurowych, rezygnacji z 
modernizacji sieci teleinformatycznej. Przyjęto do budżetu niezaplanowane środki w kwocie 34 tyś. 
zł, które dotyczą rekompensaty za starty wywołane przeprowadzeniem badań na obecność gazu 
łupkowego na terenie gminy. Zwiększono również dochody na kwotę 25 tyś. zł, które stanowią 
zwrot kosztów poniesionych na budowę szkoły 0-3.  Również zmniejszenia o 62 tyś. zł uległ 
podatek dochodowy od osób fizycznych.  Niestety nie jesteśmy w stanie, na chwilę obecną, znaleźć 
środków na pokrycie ubytku z tego tytułu.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
Ad.4. Sprawy różne 
 
 
Przewodniczący Komisji: W związku z wymrożeniami zasiewów wielu rolników ma ogromne 
straty i trzeba pomyśleć o tym, by znaleźć jakąś możliwość przekazani im pomocy? 
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Pan Józef Gutowski: Na chwile obecną nie możemy wiele zrobić. Rolnicy mogą ubiegać się o 
wsparcie z Agencji. Wielu składa podania o odroczenie podatku i to jest wszystko co możemy w tej 
sprawie na chwilę obecną zrobić.  
 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za 
udział w spotkaniu i zamknął posiedzenie.  
 
Na tym protokół zakończono. 
  
 

Przewodniczący Komisji 
 

                                                                                                                       Jerzy Paradowski 
 

 


